為紀念香港郵政參與華盛頓郵展2006 而發行的郵票小型張

華盛頓郵展2006 定於二○○六年五月二十七日至六月三日在美國華盛頓舉行，香港郵政特別發行一款郵票小型張記念參展。

香港郵政並趁此機會，對外宣傳本地精美的郵票，推廣集郵這項老少咸宜的活動。

華盛頓郵展2006由國際集郵聯合會贊助，主題為“郵繫萬里情”、“未來主人翁”及“郵遞新世紀”。

小型張上三個主題並行發展。各地兒童攜手並肩，飛鴿喙銜書信，加上大大小小的鋸齒圖形，象徵郵遞服務無遠弗屆，拉近人與人之間的距離。右下角以香港和華盛頓的區花—洋紫荊和美國紅玫瑰，點出兩地友好的關係。

首日封重現兒童攜手相牽的圖案，左下角的小圖是華盛頓郵展2006的標誌
- 完 -

First Day Cover Text for 

“Stamp Sheetlet to Commemorate Hongkong Post’s Participation in the Washington 2006 World Philatelic Exhibition”
A special stamp sheetlet on the Washington 2006 World Philatelic Exhibition is issued to commemorate Hongkong Post’s participation in this international event held in Washington DC, the United States, from 27 May to 3 June 2006. 

Hongkong Post is pleased to participate in Washington 2006, which provides an excellent opportunity to present quality Hong Kong stamps overseas and to promote philately as a universally enjoyable hobby.

Under the patronage of the Fédération Internationale de Philatélie, the exhibition explores the themes of “Role of the Post Office in Uniting the Country”, “Children – They Are The Future” and “Moving the Mail in the 21st Century”.

The three themes are combined in the stamp sheetlet. Children holding hands in their ethnic costumes, doves carrying letters in their beaks and shapes decorated with serrated edges allude to postal services which connect millions of people around the world. The Bauhinia and the American Beauty Rose, the floral emblems of Hong Kong and Washington DC, highlight the good rapport between the two cities.



The children’s motif recurs in the First Day Cover design together with the official logo of the exhibition in the bottom corner.
- End -

